

潘汶汛

1976年出生于杭州，1999年本科毕业于中国美术学院，2004年研究生毕业于中国美术学院国画系，同年留校任教于国画系，2010年获中国美院中国画人物专业美术学博士学位。现为中国美术学院中国画与书法艺术学院教授、硕士生导师、中国画人物教研室主任。

个展

- 2022 “空山·月” 潘汶汛作品展，赛丽美术馆，杭州，中国
- 2021 “山中何所有” 潘汶汛个展，芊荷艺术中心，上海，中国
- 2020 “映竹无人见” 潘汶汛个人作品展，三清上艺术中心，杭州，中国
- 2017 “侠隐” 潘汶汛作品展，关山月美术馆，深圳，中国
“南音” 潘汶汛个人作品展，三清上艺术中心，杭州，中国
- 2015 “潘汶汛个展”，蜂巢艺术中心，北京，中国
“终朝采蓝” 潘汶汛个人作品展，三清上艺术中心，杭州，中国
- 2012 “浣溪沙” 潘汶汛个人作品展，上海美术馆 F2，上海，中国
“云上” 潘汶汛个展，安缦法云舍，杭州，中国
- 2006 “迹·忆” 潘汶汛水墨作品展，炎黄艺术馆，北京，中国

出版

- 2022 《东方古色与今生》(2019年中国美术学院重点高校建设研创提升计划出版资助项目)，中国美术学院出版社，2022年第一版
- 2018 《中国人物画线描》(浙江省高校重点建设教材项目)，中国美术学院出版社，2018年11月第一版
- 2017 《侠隐》，潘汶汛著，中国美术学院出版社，2017.9 第一版

- 2013 《云上》，中国美术学院出版社，2013年2月第一版
- 2007 《画学丛书——中国美术学院中国画系——潘汶汛》，中国美术学院出版社，2007年1月第一版

公共收藏

- 中国 中华人民共和国外交部，北京
浙江省美术馆，杭州
中国美术学院，杭州
淮安市美术馆，淮安
深圳美术馆，深圳
浙江画院，杭州

Pan Wenxun

Chinese, born in Hangzhou in 1976. In 1999, she graduated from the China Academy of Art with a bachelor's degree. In 2004, she graduated from the Department of Traditional Chinese Painting of the China Academy of Art with a graduate degree. In the same year, she taught in the department of Traditional Chinese Painting. Now she is a professor, master tutor and director of the Teaching and Research Section of Chinese Painting Figure in the School of Chinese Painting and Calligraphy Art of China Academy of Art.

Solo Exhibitions

- 2022 *The Silent Mountain Pan Wenxun Works Exhibition*, Sali Art Museum, Hangzhou, China
- 2021 *In the Mountains Pan Wenxun solo exhibition*, Qianhe Art Center, Shanghai, China
- 2020 *No One Sees Bamboo Pan Wenxun personal works exhibition*, xSanqing Art Center, Hangzhou, China
- 2017 *Reclusive Poet Pan Wenxun Works Exhibition*, Guanshanyue Art Museum, Shenzhen, China
The Nan Melody Pan Wenxun personal works exhibition, Sanqingshang Art Center, Hangzhou, China
- 2015 *Pan Wenxun Solo Exhibition*, Hive Center for Contemporary Art, Beijing, China
The End of the Blue Pan Wenxun Personal Works Exhibition, Sanqing Art Center, Hangzhou, China
- 2012 *Huan Xi Sha Pan Wenxun Solo Exhibition*, Shanghai Art Museum F2, Shanghai, China
Clouds Pan Wenxun solo exhibition, Amanfa

Yunshe, Hangzhou, China

- 2006 *Pan Wenxun Ink Painting Exhibition*, Beijing Yanhuang Art Museum, China

Public Collections

- China The Ministry of Foreign Affairs of the People's Republic of China, Beijing
Zhejiang Provincial Art Museum, Hangzhou
China Academy of Art, Hangzhou
Shenzhen Art Museum, Shenzhen
Huai 'an Art Museum, Huai'an
Zhejiang Academy of Painting, Hangzhou

Publications

- 2022 *Oriental Ancient Colors and This Life* (2019 China Academy of Art Key Universities Construction, Research, Innovation and Promotion Plan publishing funding project), China Academy of Art Press, 1st Edition, 2022
- 2018 *Chinese Figure Painting Line Drawing*, China Academy of Art Press, Zhejiang Province key construction teaching materials project, 1st Edition, November 2018
- 2017 *Reclusive Poet* by Pan Wenxun, China Academy of Art Press, 1st Edition, February 2017
- 2013 *On the Clouds*, China Academy of Art Press, 1st Edition, February 2013
- 2007 *Painting Series -- Department of Chinese Painting, China Academy of Art -- Pan Wenxun*, China Academy of Art Press, 1st Edition, January 2007